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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 13. februar 2013 
stillet følgende spørgsmål nr. 216 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF). 

Spørgsmål 216:

”Ministeren bedes tilsende udvalget en opgørelse over henholdsvis antallet af 
anmeldelser og antallet af afgørelser vedrørende dyreværnsloven år for år siden 2007”

Svar:

Den 12. marts 2013 svarede jeg foreløbigt, at Fødevareministeriet den 19. februar 2013
til brug for besvarelsen havde anmodet Justitsministeriet om at indhente en udtalelse fra 
Rigsadvokaten. 

Ved brev af 14. marts 2013 har Justitsministeriet fremsendt et bidrag til 
Fødevareministeriet, hvori oplysninger fra Rigsadvokaten indgår. 

Rigsadvokaten har afgivet følgende udtalelse til brug for besvarelsen af spørgsmål 216:

”Af oplysninger fra politiets sagsstyringssystem POLSAS fremgår følgende for så 
vidt angår antallet af anmeldelser og afgørelser vedrørende overtrædelse af 
dyreværnslovgivningen i perioden 2007 til 2013 (opgjort den 23. februar 2013): 

2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013

Anmeldelser 1088 1247 1109 1163 1217 977 146

Afgørelser 759 1000 1116 1127 1085 1122 194
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Jeg kan i den forbindelse oplyse, at antallet af afgørelser omfatter både fældende 
og ikke-fældende afgørelser, herunder påtaleopgivelser. 

Der tages forbehold for periodevise forskydninger af data, idet afgørelser i et år 
kan vedrøre anmeldelser indgivet i årene før.”

Jeg henholder mig ligesom Justitsministeriet til udtalelsen fra Rigsadvokaten. 

Mette Gjerskov

/Trine Bødker


